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The English version precedes. 
 

NOTICE OF CALL FOR TENDERS 
Needs assessment, feasibility study and financial planning for the construction of the "Maison 

de la francophonie" building in Regina or Saskatoon. 
 
 
Dates              
Publication date: October 5th, 2022 
Closing date: October 31st, 2022 at 12:00 am 
 
Contact             
Alexandre Chartier 
Executive Director, 
direction@histoireSK.ca 
306-737-0803 
 
Société historique de la Saskatchewan 
214-1440, 9th Ave N, Regina, S4R 8B1 
 
Description             

- The Société historique de la Saskatchewan is leading an infrastructure project for the 
Fransaskois community to meet the growing needs of preserving and displaying archives 
and artifacts, bringing together the workspaces of community organizations, creating 
cultural and artistic spaces for the Francophone population, and implementing bilingual 
commercial spaces in one of the two major cities in the province of Saskatchewan: 
Regina and Saskatoon. 
 

- This project is the first step in the long-term operation of a building that will serve as a 
provincial community center for Fransaskois community. 
 

- The successful bidder will: 
> Establish structural needs studies with several Fransaskois community 

organizations, in accordance with Canadian standards and practices, with a 2040 
vision of organizations’ needs. 

> Prepare a feasibility study with three potential solutions for the construction or 
renovation of an appropriate structure in the municipalities of Regina and 
Saskatoon. The alternatives must include, among other things, a Class D cost 
estimate. 

 
- The needs assessment and feasibility study must be completed and delivered by March 

31, 2023 in PDF format. 
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- The project is funded by public funds and private funds from community organizations. 
Responses to the RFP will establish the application for project funding. 

 
Submission             

- Bids for this project, addressed to the attention of the contact person, will be received 
until October 31st, 2022 at 12:00 am, at the following address: direction@histoireSK.ca  
 

- Bids must include, but are not limited to: 
> A general presentation of the firm and the people involved in the project; 
> A proposed work schedule; 
> Detailed cost estimate. 

 

- Bidders must be members in good standing of the Saskatchewan Association of 
Architects or a provincial or territorial architectural regulatory organization in Canada. 

- Submissions may be written in either English or French. However, it will be considered 
an asset to provide services in French. 

- The Société historique de la Saskatchewan will not reimburse the costs of preparing 
proposals. 

- Submissions will be evaluated by the Infrastructure Committee. The committee reserves 
the right to request clarification. 
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The English version precedes. 
 

AVIS D’APPEL D’OFFRES 
Études des besoins, étude de faisabilité et planification financière pour la construction du 

bâtiment « Maison de la francophonie » à Regina ou à Saskatoon. 
 
 
Dates              
Date de publication : 05 octobre 2022 
Date de fermeture : 31 octobre 2022, 12h00 
 
Personne-ressource            
Alexandre Chartier 
Directeur général, 
direction@histoireSK.ca 
306-737-0803 
 
Société historique de la Saskatchewan 
214-1440, 9th Ave N, Regina, S4R 8B1 
 
Description             

- La Société historique de la Saskatchewan mène un projet d’infrastructure pour la 
communauté fransaskoise en vue de répondre aux besoins croissants de la préservation et 
la présentation d’archives et d’artefacts, le rassemblement des espaces de travail des 
organisations communautaires, la création d’espaces culturels et artistiques à destination 
de la population francophone, et la mise en œuvre d’espaces commerciaux bilingues dans 
l’une des deux grandes villes de la province de la Saskatchewan, Regina et Saskatoon. 
 

- Le présent projet est la première étape pour opérer à long terme un bâtiment qui servira 
de centre provincial communautaire fransaskois. 
 

- Le soumissionnaire retenu devra : 
> Établir des études des besoins structurels auprès de plusieurs organisations 

communautaires fransaskoises, conformément aux normes et aux pratiques 
canadiennes, avec une vision 2040 concernant les besoins des organisations. 

> Établir une étude de faisabilité comportant trois solutions potentielles à la 
construction ou à la rénovation d’une structure adéquate, dans les municipalités 
de Regina et de Saskatoon. Les solutions doivent inclure, entre autres, un estimé 
des coûts classe D. 
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- Les études des besoins et l’étude de faisabilité doivent être terminées et livrées avant le 
31 mars 2023 en format PDF. 
 

- Le projet est financé par des fonds publics et des fonds privés des organisations 
communautaires. Les réponses à l’appel d’offres permettront d’établir la demande en vue 
du financement du projet. 

 
Soumission             

- Les soumissions pour le présent projet, adressées à l'attention de la personne-ressource 
seront reçues jusqu'au 31 octobre 2022 à 12h00, à l'adresse suivante : 
direction@histoireSK.ca 
 

- Les soumissions doivent comporter, entre autres : 
> Une présentation générale de la firme et des personnes engagées sur le projet; 
> Proposition d’échéancier de travail; 
> Devis des coûts détaillés. 

 

- Les soumissionnaires doivent être membre en règle de la Saskatchewan Association of 
Architects ou d’un organisme provincial ou territorial de réglementation sur l’architecture 
au Canada. 

- Les soumissions peuvent être écrites en anglais ou en français. Toutefois, il sera considéré 
un atout d’offrir les services en français. 

- La Société historique de la Saskatchewan ne remboursera pas les coûts de la préparation 
des propositions. 

- Les soumissions seront évaluées par le comité d’infrastructure. Le comité se réserve le 
droit de demander des précisions. 
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